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پردهنقرهای

سیمرغ های جشنواره فیلم فجر 
از دبی  می آید!

با توجه به این که دبیر جشنواره سی وهفتم فیلم 
فجر بارها اعلام کرده که مشکلات بودجه ای وجود 
دارد اما ســیمرغ ها در دبی ساخته شد ه اند. یکی از 
مسائلی که همیشه بر سر آن چالش و حرف و حدیث 
بوده موضوع سیمرغ هایی است که به برگزیدگان 
جشــنواره فیلم فجر اهداء می شــود. در آستانه 
سی وهفتمین دوره جشنواره فیلم فجر موضوعی 
مطرح شد که شاید شوخی سال های قبل اکبر عبدی 
در هنگام ســیمرغ گرفتن را جدی  کند. وقتی این 
هنرمند به عنوان بازیگر فیلم »خوابم می آد« سیمرغ 
گرفت بر روی جایگاه آمد و گفت: »اولین باری که 
ســیمرغ گرفتم بردم خانه، گَچِ سیمرغ لحظاتی 
بعد روی تلویزیون ریخت و الان این سیمرغ ها با آن 
موقع تفاوت دارد.« عزت الله علیزاده مدیر اجرایی 
جشنواره سی وهفتم فیلم فجر حالا درباره ساخت 
و تولید سیمرغ ها در ایستگاه سی و هفتم فیلم فجر 
گفته است: »متأســفانه امکان تولید سیمرغ های 
جشنواره با کیفیت مدنظر ما در داخل کشور وجود 
ندارد و به همین دلیل کار ساخت سیمرغ ها را به یک 
کارگاه کریستال سازی در دبی سفارش داده ایم.« 
جالب است که علیزاده در ادامه به خرید 30 سیمرغ 
و مسئله پیچیده ترخیص گمرگی سیمرغ ها اشاره 
می کند. سیمرغ هایی که برای ساخت هر سیمرغ 
حدود 900 درهم امارات معادل حدود 3 میلیون 

تومان پرداخت شده است.
    

جایزه جهانی عکاسی برای
 »خبر فوری«

جایزه جهانی »سینه بوک« هفته گذشته به یک 
عکاس ایرانی رسید. مهدی امیری که با اثر خود با 
عنوان »خبر فوری« در این رویداد شرکت کرده بود 
و توانست جایزه نخست را از آن خود کند.  کمپانی 
ســینه بوک فعال در زمینه تولیدات ســینمایی، 
فیلم نامه و کتاب داستان های سینمایی، این مسابقه 
سالانه را در راســتای ترویج پروژه های سینمایی 
با نگاه عکاســانه در سراســر دنیا برگزار می کند و 
هر عکاس متقاضی شــرکت باید فیلم نامه ای را با 
استاندارهای جهانی نوشته و طوری عکاسی کند 
که با دیدن ۶0 فریم عکس، مفهوم کامل داســتان 
سینمایی به تصویر کشیده شود و تمامی تکنیک های 
کارگردانی، نورپردازی، کادر بندی و اصول عکاسی 

در آن مشهود و حفظ شود.
    

انتشار کتابچه »جشنواره بین المللی 
وارش؛ تاریخچه و دستاوردها«

کتابچه »جشنواره بین المللی وارش؛ تاریخچه 
و دستاوردها« با هدف آشنایی و مرور ادوار مختلف، 
رویکردها، رخدادها و دستاوردها و معرفی بخش های 
گوناگون این رویداد منتشــر شــد. این کتابچه از 
فصل های مختلفی تشکیل شــده و در آن اهداف، 
برنامه ها و دستاوردهای دوره های پیشین جشنواره 
با عکس های مرتبط تشریح شده است. »پیشینه 
جشنواره«، »توجه به فرهنگ عامه«، »پیوند سینما 
و اقوام ایرانی«، »بخش آیین ها«، »جشنواره وارش و 
مرکززدایی«، »توجه به گردشگری هنری« از جمله 
بخش هایی هستند که ویژگی ها و کارکردهای این 
جشنواره را تبیین می کنند. در این کتابچه، درباره 
نهمین دوره جشنواره بین المللی »وارش« که قرار 
است اردیبهشت سال 9۸ برپا شود توضیحاتی ارائه 
شده و اهداف و محورها و برنامه های جنبی آن تشریح 
و در ادامه اعضای شورای سیاستگذاری و مدیران 

بخش های مختلف معرفی شده اند.

آذرفخری،روزنامهنگار

تعــدادی از ســینماگران و 
کارشناسان فرهنگی کشور با انتقاد 
از ترویج ابتذال در سینما که مقصر 
اصلــی آن مدیران ســینمایی طی 
سال های اخیر هستند ضمن تأکید 
بر تخریب گری فیلم های مبتذل در 
جامعه موج انتقادات خود را نسبت 
به موضع منفعلانه مدیران سازمان 
سینمایی در خصوص تولید و عرضه 
گســترده فیلم های مبتــذل ابراز 

داشتند.
بــه گــزارش ســینماپرس، 
ســینماگران معتقدند: ســینمای 
جمهوری اســلامی ایــران جایی 
برای شــوخی های جنسی نیست! 
ســینماگران خواهان مقابله جدی 
نهادهــای ناظر بر عملکــرد وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی هستند تا با 
مروجان ابتذال در سینما که بخشی 
از آن ها مدیران سینمایی هستند به 

صورت جدی مقابله شود. 
هم چنین از زمان روی کار آمدن 
حسین انتظامی به عنوان سرپرست 
سازمان سینما بسیاری از هنرمندان 
در گفت وگو با رســانه ها یا با انتشار 
متن هایی در صفحات شخصی شان 
خواهان مقابله انتظامــی با پدیده 
ابتذال و مبتذل سازان در سینمای 

کشور شده اند.
در ادامه دیدگاه های چند تن از 
سینماگران و کارشناسان فرهنگی 
کشور را در این خصوص می خوانید.

میزانبالایتخریبگری
فیلمهایمبتذل

یگــر  ز با می  معصو نــه  ا و پر
پیشکسوت سینما و تلویزیون در این 
باره اظهار داشت: میزان تخریب گری 
فیلم های مبتذل در جامعه بسیار بالا 
است؛ متأسفانه کودکان و نوجوانان 
ما که آینده ســازان کشورهســتند 
وقتی به سینما می روند تنها ابتذال 
می بیننــد و بس و تأثیــرات منفی 
این اتفاق در سال های آتی در سطح 
عمومــی جامعه مشــاهده خواهد 
شد. متأســفانه از زمانی که حضور 
بخش خصوصی در ســینمای ایران 
پررنگ تر از گذشــته شــد ما شاهد 
تولید انبوه آثار مبتذل در سینمای 
ایران بودیــم؛ بخش خصوصی فیلم 
را تنها بــرای فروش می ســازد و به 
هیچ عنوان ارزش هــای فرهنگی و 
هنری یک اثر برایش مهم نیست در 
واقع می توانیم بر این که نکته صحه 
بگذاریم که امروزه در سینمای ایران 
فقط فروش فیلم مهم شده است نه 

سطح فرهنگی آن!
پردهدریدرسینما
شایستهنیست

زیگــر و  با هوشــنگ توکلی 
کارگردان سینما نیزبا انتقاد شدید 
از موضع منفعلانه مدیران سینمایی 
رد قبال ترویج ابتذال در ســینمای 
کشور اظهار داشت: از زمان مدیریت 
آقای ایوبی تاکنون شکل محتوایی 
آثار سینمایی دستخوش تغییرات 
منفی زیادی شــده اســت و کار به 

جایی رسیده که طی ماه های اخیر 
به دلیل آن چه ابتذال در ســینمای 
ایران خوانده می شــود بســیاری از 
ســینماگران و دغدغه مندان حوزه 
فرهنگ وهنر معترض باشند. تغییر 
مناسبات فرهنگی در سینمای ایران 
در سطح یک فیلم ساز و یک سناریو 
و تولید چند فیلم کمدی نیســت! 
بنده معتقدم دخالت های جدی تر و 
پنهان تری در پشت این قضایا نهفته 
است که معلوم نیســت برای آینده 
سینما چه نقشه ای در سر دارند و چه 

می خواهند بر سینما تحمیل کنند!
بهفیلمنامههایاصولی

مجوزنمیدهند
چیستا یثربی مدرس دانشگاه، 
منتقد و فیلمنامه نویس ســینما و 
روان شناس با انتقاد شدید از وضعیت 
کنونــی فیلم ها و ترویــج ابتذال در 
سینمای کشــور گفت: من افسوس 
می خورم که ســینمای ایــران که 
زمانی در دنیا سینمای خوش نامی 
بــود و به عنوان ســینمای متفکر و 
هنری مطرح بود چرا کارش باید به 
جایی برسد که سرشار از آثار مبتذل 
شده است؟ یکی از ســؤالات بسیار 
مهمی که همواره برای بنده مطرح 
می شود این است که چه طور برخی از 
این فیلم های سینمایی و سریال های 
شــبکه نمایــش خانگــی مجــوز 
می گیرند؟ ســریال ها و فیلم هایی 
کــه بســیاری از دغدغه منــدان، 
کارشناســان و پیشکسوتان سینما 
علیه آن ها موضع گرفته اند و معتقدند 

نه تنها ســطح انتظار و توقع مردم را 
از ســینما پایین می آورد بلکه باعث 
ایجاد بحران در جامعه نیز می شود. 
چرا ما صرفاً به سینما به عنوان ابزار 
سرگرمی نگاه می کنیم؟ آیا هنوز به 
این نتیجه نرسیده ایم که این اتفاقات 
از خارج سینما بر ســینما تحمیل 
می شود و اسپانســرهای میلیاردی 
که در سینما پول شــویی می کنند 
باعث این اتفاقات شده اند؟ ای کاش 
سلاطین ســینما، تئاتر و موسیقی 
هم شناســایی و اعدام می شدند تا 
دیگر شاهد این اتفاقات در هنرهفتم 
نبودیم! بــرای بنده شــوکه کننده 
اســت که چه طــور فیلمنامه هایی 
ادبی با معیارهای درســت و اصولی 
فیلمنامه نویســی در کشور ما مجوز 
نمی گیرند و بسیاری از سینماگران 
متبحر و کاربلد بیکار و خانه نشــین 
شــده اند اما ســیل انبوهی از آثار 
ســخیف و مبتذل به راحتی مجوز 

می گیرنــد؟ چه طور ممکن اســت 
که در حال حاضر دســت اندرکاران 
شورای نظارت و ارزشیابی سازمان 
سینمایی و شوراهای پروانه ساخت 
و نمایش چشم  خود را روی این نوع 
آثار می بندند و در ثانیه ای به این نوع 

آثار مجوز تولید و اکران می دهند؟
لودگی،ابتذالو

سیاهبازیهایلالهزاری!
 امــرالله احمدجو کارگــردان 
سینما و تلویزیون با انتقاد از ترویج 
ابتذال در ســینمای کشــور گفت: 
لودگی، ابتــذال و ســخیف بودن 
فیلم های کمدی سینما به مراتب از 
وضعیت سیاه بازی های لاله زاری در 
رژیم طاغوت بدتر است؛ متأسفانه ما 
با انبوهی از فیلم های فوق العاده نازل، 
یخ زده، ضدفرهنــگ و بی محتوایی 
روبه رو هستیم که دلیل اصلی تولید 
آن ها مشــخص نیســت و مرتباً از 
خودمان ســوأل می کنیم آثاری که 
جز بار منفی هیچ اتفــاق دیگری را 
در جامعه و حــوزه فرهنگی و هنری 
کشــور ایجاد نمی کنند چــرا باید 
تولید شــوند؟ بنده خوب به خاطر 
دارم زمانــی در تئاترهای لاله زاری 
وقتی می دیدند تماشاچیان خسته 
شــده اند و خمیــازه می کشــند 
بازیگــران بــه دســتور کارگردان 
کارهای زننده ای انجــام می دادند 
تا آن تماشــاچیان چرت شان بپرد و 
جذب تئاتر شوند! این اتفاق امروزه 
در سینمای کشــور ما رخ داده و به 
همین علت اســت که ما با فیلم های 
زننده ای مواجه هستیم که سرشار 
از شــوخی های رکیــک و امثالهم 

هستند.
آثارمخربسینمایفعلی
برجامعهونسلجوان

 حســن نجفی کارگــردان و 
تهیه کننده ســینما و تلویزیون نیز 
گفت: سینمای فعلی اثرات مخربی 
برای جامعه و به ویژه نســل جوان 
دارد اما متأســفانه برخی از مدیران 
با این دیدگاه که ســینما تنها جنبه 
سرگرمی دارد حال و روز هنرهفتم 
را به شــدت خراب کرده انــد و این 
در حالی است که ســینما چشمان 
تیزبین جامعه است و نقش مهمی در 
فرهنگ سازی و هدایت جامعه دارد 
اما با نقش مفعلانه و پوچ مســئولان 
به حال خود رها شــده و فقط نقش 
تخریبی دارد و بس! برخی رسانه ها 
و مطبوعات با حمایت شان از عوامل 
تولید آثــار مبتذل نگاه ســخیف و 
نازل را در جامعه و سینما حکمفرما 
می کنند؛ آن ها آدم های بی ارزش را 
مهم کردند و مرتب در پی آن ها بودند 
این نگاه نازل و ســخیف در سینما 
را بسط و گســترش دادند. وضعیت 
به گونه ای شــده که امــروزه اغلب 
جلد مطبوعات و تیتر خبرگزاری ها 

و رســانه ها سرشــار از عکس هــا و 
مطالبی از همین سخیف ســازان و 
نازل سازان اســت اما کمتر نشانی 
از هنرمنــدان متعهد و ارزشــی در 
رسانه ها شاهد هســتیم. مقصر این 
اتفاق نیز مسئولان و سیاست گذاران 

حوزه فرهنگی هستند.
درسینمالودگیوابتذال
درحالجولاناست

محسن محسنی نسب کارگردان 
ســینما با انتقاد از ترویج ابتذال در 
ســینمای کشــور گفت: اندیشه و 
تفکر در ســینمای ایران مرده و به 
 ای آن لودگــی و ابتــذال در حــال 
جولان دادن اســت و متأسفانه کار 
به آن جایی رســیده که دیگر جایی 
برای ارائه فیلم های سالم و اندیشمند 
در ســینمای ما باقی نمانده است. 
جمهوری اســلامی ایــران یکی از 
فرهنگی ترین حکومت هــای دنیا 
اســت؛ انقلاب اســلامی ما انقلابی 
فرهنگی بود نه یــک انقلاب نظامی 
یا اقتصادی! این باعث شرمســاری 
برای یکایک ما اســت که اینک پس 
از گذشت ۴0 ســال از پیروزی این 
انقلاب ارزشمند فرهنگ و هنر دیگر 
در کشورمان جایی ندارد و هرچه اثر 
مبتذل و انسان مبتذل است در عرصه 
فرهنگ جولان می دهد. فرهنگ در 
کشــور ما هر روز به عقب می رود و 
بیشتر دچار ســقوط می شود؛ مردم 
هم دیگــر از این وضعیت آشــفته و 
مشــمئزکننده خسته شــده اند؛ از 
این همه جوک های مستهجن که ما 
حتی در خلــوت خودمان هم راضی 
به خواندن و شــنیدن آن ها نیستیم 
دل شــان به درد آمده؛ ســینمای 
امروز ایران ســینمایی سرشــار از 
شــوخی های رکیک جنسی شده و 
جالب آن جا است که اگر این فیلم ها 
دچار ممیزی می شــوند یــا مدتی 
کوتاه در محاق توقیف قرار می گیرند 
فیلمسازان شــان قیافه می گیرند و 
خود را جزو اپوزوســیون های نظام 
به شمار می آورند و افتخار می کنند 
فیلم مستهجن شــان توقیف شده 
اســت یا در گیشــه فروش بالایی 

داشته!

انتقادگستردهسینماگرانرابهدنبالداشتهاست؛

ترویج ابتذال در سینما و انفعال مدیران

خبر

اهالیاندیشمندوصاحبتفکرسینمامدتهااستاعتراضشدیدخودرانسبتبهترویجگستردهابتذالدر
سینمایکشورعنوانمیکنندوخواستارآنهستندکهنهادهایناظربرعملکرددستگاههایفرهنگیکشورازجمله

شورایعالیانقلابفرهنگی،کمیسیونفرهنگیمجلسشورایاسلامیوسایرنهادهایفرهنگیوهنریکشوردست
بهمقابلهجدیبامسئولانسازمانسینماییبزنندتابیشترسینمادرمنجلابابتذالوفسادفرونرود.

معاون اجرایی سی وهفتمین جشنواره فیلم 
فجر با اعــلام پیش فــروش ۸0 درصد ظرفیت 
بلیت های مردمی گفت: ممکن است برای بلیت های 
گیشه هم تاریخی مشخص شود تا از طریق سایت 
به فروش برسد. عزت الله علیزاده در گفت وگویی 
با ایســنا درباره پیش فروش بلیت های این دوره 
از جشــنواره که از ســاعت ۱0 صبح دیروز )30 
دی ماه( آغاز شده است، بیان کرد: متقاضیان خرید 
بلیت به روال هر سال در همان دقایق اولیه منتظر 
باز شدن ســایت بودند و در همان یک ساعت اول 
بخش اعظمی از بلیت ها به فروش رفت به طوری 
که پس از گذشت یک ســاعت حدود ۸0 درصد 
ظرفیت، پیش فروش شد. او با اشاره به ۱۴ مجموعه 
سینمایی با ۲۴ سالن در نقاط گوناگون شهر تهران 
که برای نمایش مردمی فیلم های جشنواره در نظر 

گرفته شده اند، گفت: امسال جدول نمایش فیلم ها 
را برای مخاطبان دو روز قبل از پیش فروش منتشر 
کردیم و مخاطبان زودتر اطلاع داشتند که در هر 
باکس چه فیلم هایی هست و این در تسریع روند 
خرید تاثیر خوبی داشت. وی درباره خرید بلیت 
از طریق گیشه هم افزود: امسال تصمیم گرفتیم 
گیشــه به آن معنایی که در دوره های قبل بوده، 
نباشــد چون باعث اذیت شــدن و ایجاد سختی 
برای مردم می شود و احتمال دارد برای احترام به 
مخاطبان در بخش فروش بلیت  از طریق گیشه 
تا هفتم بهمن ماه به این جمع بندی برســیم که 
آن ها را هم از طریق ســایت فروش، عرضه کنیم. 
علیــزاده درباره ظرفیتی که بــرای فروش بلیت 
درنظر گرفته شده است، گفت: حدود هفت هزار 
صندلی برای جشنواره داریم که بخش اعظم آن 

در اختیار مردم قرار می گیرد و ۱0 تا ۱۵ درصد هم 
به نهادها و سازمان ها اختصاص دارد. در روزهای 
سوم و چهارم بهمن ماه سازمان ها و نهادها با ارائه 
نامه سازمان های مربوطه باید به محل پیش فروش 
بلیت ها یعنی پردیس ملت مراجعه کنند تا بر اساس 
ظرفیتی که برایشان در نظر گرفته شده بتوانند 
بلیت بگیرند.  وی خاطرنشان کرد: مخاطبانی  که 
بلیت های خود را از طریق سایت خریداری کرده اند 
هم می توانند از دو طریق، بلیت ها را دریافت کنند 
که یا باید روزهای پنجم و ششم بهمن ماه از ساعت 
۱0 صبح به محل اعلام شده در سایت مراجعه یا 
از طریق پیــک بلیت هــا را دریافت کنند. طبق 
مشاهده خبرنگار ایسنا در سایت »سینما تیکت« تا 
لحظه  مخابره این خبر سینما استقلال، ایران مال، 
مگامال،کوروش، زندگی،شکوفه،جوان،آستارا،مان

دانا،راگا،کیان،تماشا در برخی سانس ها همچنان 
ظرفیت خالی دارند. همچنیــن روابط عمومی 
جشنواره  فیلم فجر گزارش داد که در کمتر از یک 
ساعت از آغاز بلیت فروشی فیلم های سی و هفتمین 
جشنواره فیلم فجر بیش از ۴ هزار و ۵00 نفر بلیت 
خریداری کردند. با آغــاز پیش فروش اینترنتی 
بلیت های جشنواره فیلم فجر در ۱0 دقیقه ابتدایی 
7۵00 سری بلیت به فروش رسید که این تعداد تا 
یک ساعت ابتدایی به ۱0 هزار سری رسیده است. 

بنابراعلام مدیر سامانه پیش فروش بلیت ها تاکنون 
۵0 درصد ظرفیت سانس های سینماها به پایان 
رسیده و فروش بدون وقفه ادامه دارد. در یک ساعت 
ابتدایی نسبت به زمان مشابه سال گذشته میزان 
فروش بلیت ها ۲0 درصد افزایش داشته است. پیش 
فروش بلیت های سی و هفتمین جشنواره فیلم 
فجر تا ساعت ۲۲ دوشنبه اول بهمن ماه در سامانه 
fajr.cinematicket. بلیت فروشی به نشانی

org  ادامه دارد.

کدامسینماهابرایفجرهنوزظرفیتخالیدارند؟

احتمال فروش ظرفیت گیشه در پیش فروش 

لودگی،ابتذالوسخیف
بودنفیلمهایکمدی

سینمابهمراتبازوضعیت
سیاهبازیهایلالهزاریدر
رژیمطاغوتبدتراست؛

باانبوهیازفیلمهای
فوقالعادهنازل،یخزده،

ضدفرهنگوبیمحتوایی
روبهروهستیمکهدلیل

اصلیتولیدآنهامشخص
نیست

اززمانیکهحضوربخش
خصوصیدرسینمایایران

پررنگترازگذشتهشد
ماشاهدتولیدانبوهآثار
مبتذلدرسینمایایران

بودیم؛بخشخصوصیفیلم
راتنهابرایفروشمیسازد
وبههیچعنوانارزشهای
فرهنگیوهنرییکاثر

برایشمهمنیست
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